
Sistemes de control de menors i Auto-prohibits en els bars 

Pel que fa al control de menors en els bars crec que és innecessari doncs no penso que això sigui 
un problema a Catalunya, ja que el propi establiment exerceix aquest control i és "Vox populi" per 
la societat que els menors no poden jugar. No he vist mai un menor jugant a les màquines i no em 
consta que això sigui habitual i ni tan sols sigui residual. S'hauria de comprovar amb els 
expedients administratius que hi hagi al respecte per saber si això en realitat és un problema a 
Catalunya. 

Respecte als auto-prohibits, seria una aberració que els titulars dels bars haguessin de posar una 
persona o sistemes automàtics de control, quan la seva feina és vendre entrepans i cafès. 

Em pregunto com l'administració pretén regular aquest tema, quan la mateixa Generalitat no posa 
cap impediment perquè un menor compri les seves loteries lliurement en qualsevol bar de 
Catalunya i pitjor encara, que qualsevol mainada es pot gastar quantitats ingents de diners en el 
Joc Online, amb un simple mòbil i sense cap mena de control i regulació efectiva al respecte. 

De fet, he pogut comprovar personalment en el meu entorn, que els adolescents no tenen massa 
interès en les màquines dels bars, ho veuen com una cosa anacrònica, "de Boomers", ..i, en canvi, 
hi ha molts més adolescents "enganxats " al Joc Online, o als "rascas" de la Generalitat, que el 
que ens pensem i molts d'ells acaben delinquint per poder mantenir la seva addicció a aquests 
jocs molt més perniciosos i menys demonitzats que les denostades maquinetes dels bars. 

Una vegada més, es demostra que l'Administració té una doble vara de mesurar en funció de si el 
Joc és seu o de les grans corporacions del joc mundial, erradicades aquestes, en paradisos 
fiscals. S'intenta carregar-se unes empreses catalanes, moltes d'elles familiars, anys de treball 
constant dels seus gestors, sense importar-li la quantitat de gent que es quedaria sense feina i la 
pèrdua d'ingents milions d'euros en impostos directes i indirectes i Taxes de Joc. Tot això sense 
comptar que, a parer meu, més del 80% dels bars que hi ha a Catalunya es veurien obligats a 
tancar, doncs hem de considerar que aquests petits negocis amb els costos laborals i de producte 
que tenen, sense les màquines recreatives no són viables. 

Suspensions Temporals i màquines tipus "Light" 

Veig positiu eliminar el parc de màquines en suspensió temporal que hi ha a Catalunya. Moltes 
d'elles porten anys i anys de baixa, i això no demostra una altra cosa, que si aquestes màquines 
no s'instal·len, és perquè no fan falta. 

Sempre he pensat que la suspensió temporal, no és més que una forma encoberta perquè 
l'administració fomenti una pràctica monopolística, doncs es produeix un acaparament de 
permisos d'explotació per part de les grans empreses, en detriment d'altres empreses més petites 



i actives que volen instal·lar màquines i no tenen aquests permisos, que estan acaparats i sense 
ús per empreses més grans i poc actives comercialment. 

A més, aquesta norma produeix un decrement d'ingressos per les arques de la Generalitat, ja que 
si aquestes màquines fossin instal·lades per empreses actives, que actualment no disposen 
d'aquests permisos, pagarien la corresponent Taxa de Joc a l'administració autonòmica. 

Proposo que aquestes màquines, que formen part del contingent regulat en els anys 90, si no es 
donen d'alta de forma automàtica, els seus permisos d'explotació, quedin a disposició de les 
empreses que les vulguin instal·lar. De fet, d'aquesta forma tothom hi guanyaria: Les empreses 
que les tenen no en fan res i ocupen espai i s'han de gastar diners en ITMs, les que volen 
instal·lar tindrien màquines disponibles i l'Administració captaria més diners via Taxa de Joc, sense 
comptar que més màquines instal·lades són més llocs de treball. 

Penso que és incoherent vincular les màquines tipus "Light" a les suspensions temporals. Està 
muntat de forma que s'està premiant a l'empresa que té màquines inoperatives, que no generen 
riquesa, regalant un permís d'explotació "Light" per cada dues baixes temporals. La veritat no sé 
quin sentit té tot això!!, només s'entén com que en reglaments passats l'Administració ha fomentat 
afavorir les grans empreses que formen el Lobby català de les màquines recreatives, premiant-los 
a costa de rebre menys impostos i ofegar les empreses petites que estan en creixement. 

Distàncies entre locals de Joc 

No crec que tingui sentit actualment a Catalunya, continuar regulant més les distàncies entre 
locals de Joc. 

Donada la regulació actual de 4 casinos, 75 bingos i 127 salons de Joc, entenc que són molt pocs 
per tot el territori i població catalana i de forma natural ja s'autoregula. 

No té sentit com empresa que em plantegi instal·lar el meu negoci al costat d'un altre existent, 
quan tinc un ampli territori per establir-me, seria limitar els meus ingressos absurdament! 

Per contra, crec que si en algun moment es pretengués baixar el parc de màquines en bars, 
s'haurien de compensar aquests permisos d'explotació amb llicències de locals de Joc. D'aquesta 
forma no es perjudicarien els interessos dels empresaris i la recaptatòria de l'Administració es 
mantindria, comptant que en comparació a la resta d'Espanya hi ha molt pocs establiments de Joc 
a Catalunya. Aquesta fórmula crec que s'ha aplicat en una altra autonomia de l'estat espanyol. 

Considero que és una mesura que només pretén normativitzar de cara a la galeria, per regular 
sobre el paper una cosa que "de facto" ja és així. D'aquesta manera l'Administració sembla que fa 



coses de cara a l'opinió pública, quan en realitat no hi havia cap necessitat perquè el problema 
senzillament no existeix. 
Així va ser també, quan l'Ajuntament de Barcelona, en el seu dia va regular a la ciutat els 
establiments de Joc, quan ja no en quedava cap per instal·lar-se. 

Crec, a més, que si es pretenen regular les distàncies entre establiments de Joc, s'hauria de tenir 
en compte principalment en les instal·lacions projectades del "Hard Rock" que sembla que s'ha 
projectat posar casinos l'un al costat d'un altre. 

Interlocució dels actors del Joc a Catalunya amb l'Administració 

Aprofitant aquesta eina de participació ciutadana que ens brinda la Generalitat no voldria acabar 
sense demanar que això no hagi estat una excepció en la interlocució dels actors i interessats pel 
Joc a Catalunya amb la Direcció General. 

Crec que estaria bé que l'Administració escolti més els interessats amb les seves propostes i que 
es puguin tractar de tu a tu expedients que moltes vegades es compliquen per falta de 
comunicació i que parlant tindrien una solució senzilla. 

Igualment, la falta de comunicació amb els administrats interessats moltes vegades provoca a les 
persones responsables de la Direcció General, tinguin apriorismes respecte al tarannà de 
determinades empreses, influenciades per perverses manipulacions de la competència i que al 
final es demostra que les empreses de Joc a Catalunya fan les coses bé i legalment i les més 
demonitzades moltes vegades són les més correctes i honrades. 


